



The 6<sup>th</sup> Interational Conference on Canadian,  
Chinese, and African Sustainable Urbanization  
(ICCCASU)

# HUMANIZING URBANIZATION: Housing, Livelihoods, Resilient Cities in a Changing World

**July 26-31, 2025**

University of Ottawa, Ottawa,  
Canada (Hybrid)

**Languages: English & French**

<https://ICCCASU.com>  
[icccasu@uottawa.ca](mailto:icccasu@uottawa.ca)

**Celebrating 10 Years of ICCCASU**

# *Celebrating Ten Years of ICCASU*

6th International Conference on Canadian, Chinese, and African Sustainable Urbanization  
(ICCCASU)

## **Humanizing Urbanization: Housing, Livelihoods, and Resilient Cities in a Changing World**

**Date:** July 26-31, 2025

**Languages:** English & French

**Venue [Hybrid]:**

**In-Person:** University of Ottawa, Ottawa, Canada

**Online:** Webinar

Urbanization is reshaping societies, presenting both opportunities and challenges. For the past decade, the International Conference on Canadian, Chinese, and African Sustainable Urbanization (ICCCASU), in partnership with UN-Habitat and other global partners, has served as a vital platform for discussing sustainable urban growth. By addressing key issues such as shortages of affordable housing, infrastructure development, climate resilience, and cultural preservation, ICCASU has provided valuable insights from Canada, China, Africa, and beyond.

As we celebrate ten years of ICCASU with our 6th conference in July 2025, we invite scholars, policymakers, and students to join us at the University of Ottawa. The pandemic has profoundly changed our urban behaviors and underscored the need for resilient urban solutions, influencing how we live, work, and interact with our environments. ICCASU6 will place housing at the forefront, recognizing its essential role in fostering inclusive, equitable, and resilient cities in this evolving context. Despite technological advancements, cities continue to face significant endogenous and exogenous challenges. From Beijing to Nairobi, Ottawa to São Paulo, affordable housing remains a pressing issue, highlighting the need for adaptable and innovative solutions. Outdated transportation systems limit mobility and urban growth, making it imperative to build accessible and resilient infrastructure. Sustainable cities must prioritize equity, accessibility, and climate resilience. Furthermore, rapid urban growth can threaten cultural identities in diverse regions—from the Caribbean and African cities to historic towns in Europe and Indigenous communities and ethnic/racial minorities across Canada—putting the cultural sense of diversity at risk. Addressing social inequalities and financial stress is essential for fostering harmonious urban environments, with housing serving as a foundation for well-being and sustainable development.

The 6th ICCASU will highlight innovative approaches to urban development from Canada, China, Africa, and other regions, focusing on people-centered strategies that enhance quality of life, celebrate cultural vitality, and advance environmental sustainability in our dynamic world.

---

## CALL FOR CONTRIBUTIONS

We invite papers to be presented in either English or French. Submissions are welcome from all disciplines and perspectives, ensuring an engaging dialogue that includes participants from diverse backgrounds. Contributions may be theory-based, case-study-based, technically oriented, or focused on the social and physical contexts in which change occurs.

### **Suggested Sub-Themes and Topics (not exhaustive):**

#### **A. Innovative Housing Solutions Globally**

- Develop affordable housing policies and models tailored to diverse populations.
- Explore sustainable housing design and construction practices that incorporate local materials and traditions.
- Implement strategies for upgrading informal settlements and improving living conditions.
- Promote community-led housing initiatives and participatory approaches across different cultural contexts.
- Investigate financial instruments and partnerships for funding housing projects across regions.

#### **B. Livelihoods and Economic Opportunities in Urban Settings**

- Develop urban employment strategies and support entrepreneurship in emerging economies.
- Promote social equity and inclusion in rapidly growing cities.
- Assess the impacts of rural-to-urban migration on housing and livelihoods.
- Leverage technology and smart city initiatives to expand economic opportunities.
- Improve accessibility to health facilities and foster urban well-being.

#### **C. Sustainable Urban Planning and Infrastructure**

- Approaches to integrated urban planning that consider housing, transportation, and public spaces.
- Innovations in sustainable and accessible transportation solutions worldwide.
- Climate resilience and adaptation strategies for urban environments.
- Enhancing urban livability through green infrastructure and accessible public spaces.
- Addressing displacement and land tenure issues related to urban renewal and large-scale infrastructure projects.

#### **D. Cultural Identity and Social Cohesion**

- Preserving cultural heritage in the face of modernization across diverse urban contexts.
- Engaging communities in decision-making to foster a sense of belonging and strengthen social cohesion.
- Understanding social dynamics to support inclusive community-building efforts in urban settings.
- Promoting arts, cultural activities, and local traditions to enrich the urban experience.
- Addressing challenges of multiculturalism and diversity to enhance social integration in cities.

## **E. Policy, Governance, and International Partnerships**

- Developing effective urban governance models that promote sustainable development.
- Strengthening public-private partnerships and international collaborations for impactful urban projects.
- Evaluating and implementing policies that address housing and urbanization challenges.
- Facilitating knowledge exchange to share best practices through international cooperation.
- Enhancing policy frameworks that support inclusive and resilient urban growth.

## **F. Others**

---

### **SUBMISSION GUIDELINES**

#### **Registration and Abstract Submission**

- Deadline: March 15, 2025 (Early Bird)
- Length: Abstracts should be no more than 250 words.
- Format: Include the paper title, author(s) name(s), affiliation(s), contact information, and selected sub-theme.
- Submission Method: [www.icccasu2025.org](http://www.icccasu2025.org)

All abstracts will be reviewed by the scientific committee. Upon acceptance, presenters will have the opportunity to prepare a full paper for consideration in our Springer book series, “City Development: Issues and Best Practices,” as well as our upcoming ICCCASU online journal.

#### **Registration Fees**

- Early Bird Rates (before March 15, 2025):
  - Participation in person\*: \$350 USD
  - Participation online: \$50 USD
- Standard Rates (from March 16, 2025):
  - Participation in person\*: \$450 USD
  - Participation online: \$100 USD

#### **Important Dates**

- Registration and Abstract Submission Deadline: March 15, 2025
- Notification of Acceptance: Three weeks after submission
- Full Paper Submission Deadline: May 31, 2025
- Conference Dates: July 26-31, 2025

\*Participants wishing to switch from in-person to online attendance can do so until May 30, 2025. Refunds will be processed accordingly.

<p>As it is becoming increasingly difficult to obtain visas for entry into Canada, we encourage all participants to begin the application process as soon as possible. We have reached an agreement with the Canadian government to assist with visa-related issues.</p>
--

---

## About ICCCASU

Founded in 2014, the International Council on Canadian, Chinese, and African Sustainable Urbanization (ICCCASU) was launched as a joint initiative in partnership with the United Nations Human Settlements Programme (UN-Habitat) and several leading universities in Canada, China, and Africa. As an international think tank, ICCCASU brings together researchers, academics, and representatives from government and industry for in-depth discussions on cities and urbanization, aiming to promote the dissemination and implementation of the UN's 2030 Sustainable Development Goals (SDGs) and the New Urban Agenda adopted in 2016. Moving beyond the traditional models of North-South or South-South cooperation, ICCCASU fosters an international triangular dialogue among African countries, Canada, and China, which together account for over 30% of the world's urban population.

To date, ICCCASU has organized five conferences in these cities: Ottawa, Canada (2015); Yaoundé, Cameroon (2017); Chengdu, China (2019); Montreal, Canada (2021); and Nairobi, Kenya (2023). ICCCASU has now entered a new phase of development, leveraging its rich networks to expand into transnational, multidisciplinary, and interdisciplinary empirical research projects and best practice case studies on urban development. The team is actively developing various proposals and collaborating with academics, professionals, and policymakers worldwide. Through these initiatives, we aim to showcase best practices for sustainable and inclusive urban development globally, with a particular focus on developing regions.

Over the past ten years, ICCCASU has successfully mobilized thousands of academics, researchers, professionals, and local populations and trained hundreds of city officials from more than 50 countries to contribute to building sustainable and inclusive cities. ICCCASU has also received millions of dollars in funding (both cash and in-kind) from the governments of Canada, China, and Cameroon, as well as support from various institutions (e.g., SSHRC). Beyond conferences, ICCCASU has expanded its initiatives to include training courses, workshops, consultations, publications, research projects, and best practice case studies. As a reliable and authoritative voice in urban studies, ICCCASU has built a robust global network among urban researchers and practitioners.

---

## Contact Information

ICCCASU Organizing Committee  
University of Ottawa  
60 University St. (030), Simard Hall,  
Ottawa, Canada K1N 6N5  
Email: [icccasu@uottawa.ca](mailto:icccasu@uottawa.ca)  
Website: <https://icccasu.com/>

# *Célébrons Dix Ans d'ICCCASU*

6e Conférence Internationale sur l'Urbanisation Durable au Canada, en Chine et en Afrique  
(ICCCASU)

## **HUMANISER L'URBANISATION : Logement, moyens de subsistance et villes résilientes dans un monde en mutation**

**Date :** 26-31 juillet 2025

**Langues :** Anglais et Français

**Lieu [Hybride] :**

**En présentiel :** Université d'Ottawa, Ottawa, Canada

**En ligne :** Webinaire

L'urbanisation transforme les sociétés, offrant à la fois des opportunités et des défis. Depuis dix ans, la Conférence Internationale sur l'Urbanisation Durable au Canada, en Chine et en Afrique (ICCCASU), en partenariat avec ONU-Habitat et d'autres partenaires mondiaux, sert de plateforme essentielle pour débattre de la croissance urbaine durable. En abordant des questions clés telles que le manque de logements abordables, le développement des infrastructures, la résilience climatique et la préservation culturelle, l'ICCCASU a apporté des perspectives précieuses venues du Canada, de la Chine, de l'Afrique et d'ailleurs.

Alors que nous célébrons les dix ans de l'ICCCASU avec notre 6e conférence en juillet 2025, nous invitons les universitaires, les décideurs politiques et les étudiants à nous rejoindre à l'Université d'Ottawa. La pandémie a profondément transformé nos comportements urbains et souligné le besoin de solutions urbaines résilientes, influençant nos modes de vie, de travail et nos interactions avec l'environnement. L'ICCCASU6 mettra le logement au premier plan, reconnaissant son rôle essentiel dans la création de villes inclusives, équitables et résilientes dans ce contexte en évolution. Malgré les avancées technologiques, les villes continuent de faire face à des défis endogènes et exogènes. De Pékin à Nairobi, d'Ottawa à São Paulo, le logement abordable demeure une problématique pressante, soulignant le besoin de solutions adaptables et novatrices. Les systèmes de transport dépassés limitent la mobilité et la croissance urbaine, rendant cruciale la création d'infrastructures accessibles et résilientes. Les villes durables doivent prioriser l'équité, l'accessibilité et la résilience climatique.

De plus, la croissance urbaine rapide peut menacer les identités culturelles dans des régions diverses — des villes des Caraïbes et d'Afrique aux villes historiques en Europe, en passant par les communautés autochtones et les minorités ethniques/raiales au Canada — mettant en péril la diversité culturelle. Traiter les inégalités sociales et les pressions financières est essentiel pour créer des environnements urbains harmonieux, avec le logement comme fondement du bien-être et du développement durable.

La 6e ICCASU mettra en lumière des approches novatrices de développement urbain au Canada, en Chine, en Afrique et au-delà, en se concentrant sur des stratégies centrées sur les populations qui améliorent la qualité de vie, célèbrent la vitalité culturelle et font progresser la durabilité environnementale dans notre monde dynamique.

---

## **APPEL À CONTRIBUTIONS**

Nous invitons des communications en anglais ou en français de toutes les disciplines et perspectives, encourageant un dialogue inclusif entre des participants divers. Les contributions peuvent inclure des approches théoriques, basées sur des études de cas, techniques ou axées sur les contextes sociaux et physiques du changement urbain.

Sous-thèmes et sujets suggérés :

### **A. Solutions Innovantes en Matière de Logement à l'Échelle Mondiale**

- Élaborer des politiques de logement abordable pour diverses populations.
- Explorer des conceptions de logements durables utilisant des matériaux et traditions locaux.
- Améliorer les bidonvilles pour rehausser les conditions de vie.
- Promouvoir des initiatives de logement dirigées par la communauté et des approches participatives.
- Étudier les instruments de financement et les partenariats pour les projets de logement régionaux.

### **B. Moyens de Subsistance et Opportunités Économiques en Milieu Urbain**

- Développer des stratégies d'emploi urbain et soutenir l'entrepreneuriat dans les économies émergentes.
- Promouvoir l'équité sociale et l'inclusion dans les villes en pleine expansion.
- Évaluer les impacts de la migration rurale-urbaine sur le logement et les moyens de subsistance.
- Tirer parti de la technologie et des solutions de villes intelligentes pour la croissance économique.
- Améliorer l'accès aux services de santé et favoriser le bien-être urbain.

### **C. Urbanisme Durable et Infrastructures**

- Approches de planification urbaine intégrée tenant compte du logement, des transports et des espaces publics.
- Innovations en matière de solutions de transport durables et accessibles.
- Stratégies de résilience climatique et d'adaptation pour les environnements urbains.
- Amélioration de la qualité de vie par des infrastructures vertes et des espaces publics accessibles.
- Traitement des problèmes de déplacement et de tenure foncière liés à la rénovation urbaine et aux grands projets d'infrastructure.

#### **D. Identité Culturelle et Cohésion Sociale**

- Préserver le patrimoine culturel face à la modernisation dans divers contextes urbains.
- Engager les communautés dans la prise de décision pour renforcer le sentiment d'appartenance et la cohésion sociale.
- Comprendre les dynamiques sociales pour soutenir des efforts d'inclusion dans les milieux urbains.
- Promouvoir les arts, les activités culturelles et les traditions locales pour enrichir l'expérience urbaine.
- Aborder les défis de la multiculturalité et de la diversité pour améliorer l'intégration sociale dans les villes.

#### **E. Politique, Gouvernance et Partenariats Internationaux**

- Élaborer des modèles de gouvernance urbaine efficaces favorisant le développement durable.
- Renforcer les partenariats public-privé et les collaborations internationales pour des projets urbains impactants.
- Évaluer et mettre en œuvre des politiques qui répondent aux défis du logement et de l'urbanisation.
- Faciliter l'échange de connaissances pour partager les meilleures pratiques par la coopération internationale.
- Renforcer les cadres politiques soutenant une croissance urbaine inclusive et résiliente.

#### **F. Autres**

---

### **DIRECTIVES DE SOUMISSION**

#### **Inscription et Soumission des Résumés :**

- **Date limite :** 15 mars 2025 (Tarif préférentiel)
- **Longueur :** Les résumés ne doivent pas dépasser 250 mots.
- **Format :** Inclure le titre de la communication, le(s) nom(s) de l'auteur(e)(s), l'affiliation, les coordonnées et le sous-thème sélectionné.
- **Soumission :** [www.icccasu2025.org](http://www.icccasu2025.org)

Tous les résumés seront examinés par le comité scientifique. En cas d'acceptation, les présentateurs auront l'opportunité de préparer un article complet pour considération dans notre série de livres Springer, "City Development: Issues and Best Practices," ainsi que dans notre prochaine revue en ligne ICCCASU.

#### **Frais d'Inscription :**

- Tarifs préférentiels (avant le 15 mars 2025) :
  - Participation en personne\* : **350 USD**
  - Participation en ligne : **50 USD**
- Tarifs standards (à partir du 16 mars 2025) :



- Participation en personne\* : **450 USD**
- Participation en ligne : **100 USD**

#### **Dates Importantes :**

- Date limite d'inscription et de soumission des résumés : 15 mars 2025
- Notification d'acceptation : Trois semaines après la soumission
- Date limite de soumission des articles complets : 31 mai 2025
- Dates de la conférence : 26-31 juillet 2025

\*Les participants souhaitant passer d'une participation en personne à une participation en ligne peuvent le faire jusqu'au 30 mai 2025. Les remboursements seront traités en conséquence.

Étant donné qu'il devient de plus en plus difficile d'obtenir des visas pour entrer au Canada, nous encourageons tous les participants à commencer le processus de demande dès que possible. Nous avons conclu un accord avec le gouvernement canadien pour aider avec les questions liées aux visas.

---

#### **À propos de l'ICCASU**

Fondé en 2014, le Conseil International pour l'Urbanisation Durable au Canada, en Chine et en Afrique (ICCASU) a été lancé en tant qu'initiative conjointe, en partenariat avec le Programme des Nations Unies pour les établissements humains (ONU-Habitat) et plusieurs universités de premier plan au Canada, en Chine et en Afrique. En tant que groupe de réflexion international, l'ICCASU réunit des chercheurs, des universitaires, ainsi que des représentants des gouvernements et de l'industrie pour des discussions approfondies sur les villes et l'urbanisation, dans le but de promouvoir la diffusion et la mise en œuvre des Objectifs de développement durable (ODD) de l'ONU pour 2030 et du Nouvel Agenda Urbain adopté en 2016. Dépassant les modèles traditionnels de coopération Nord-Sud ou Sud-Sud, l'ICCASU favorise un dialogue triangulaire international entre les pays africains, le Canada et la Chine, qui représentent ensemble plus de 30 % de la population urbaine mondiale.

À ce jour, l'ICCASU a organisé cinq conférences dans les villes suivantes : Ottawa, Canada (2015) ; Yaoundé, Cameroun (2017) ; Chengdu, Chine (2019) ; Montréal, Canada (2021) ; et Nairobi, Kenya (2023). L'ICCASU est désormais entré dans une nouvelle phase de développement, s'appuyant sur ses riches réseaux pour mener des projets de recherche empirique transnationaux, pluridisciplinaires et interdisciplinaires, ainsi que des études de cas sur les meilleures pratiques en matière de développement urbain. L'équipe élabore activement diverses propositions et collabore avec des universitaires, des professionnels et des décideurs politiques du monde entier. À travers ces initiatives, nous visons à mettre en avant les meilleures pratiques pour un développement urbain durable et inclusif au niveau mondial, avec un accent particulier sur les régions en développement.

Au cours des dix dernières années, l'ICCASU a mobilisé avec succès des milliers d'universitaires, de chercheurs, de professionnels et de populations locales, et a formé des

centaines de fonctionnaires municipaux issus de plus de 50 pays, pour contribuer à la construction de villes durables et inclusives. L'ICCCASU a également reçu des millions de dollars de financement (en espèces et en nature) de la part des gouvernements du Canada, de la Chine et du Cameroun, ainsi que le soutien de plusieurs institutions (ex. CRSH). Au-delà des conférences, l'ICCCASU a élargi ses initiatives pour inclure des cours de formation, des ateliers, des consultations, des publications, des projets de recherche et des études de cas de meilleures pratiques. En tant que voix fiable et autoritaire en matière d'études urbaines, l'ICCCASU a construit un solide réseau mondial parmi les chercheurs et praticiens de l'urbanisme.

---

## **Informations de Contact**

### **Comité Organisateur de l'ICCCASU**

Université d'Ottawa

60 Rue de l'Université (030), Pavillon Simard,

Ottawa, Canada K1N 6N5

Email : [icccasu@uottawa.ca](mailto:icccasu@uottawa.ca)

Site Web : <https://icccasu.com/>